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Summary

        
A 51-year-old male suffering from dysphagia due to a typical lower oesophageal web is described. The diagnosis was suspected upon X-ray examination which revealed an asymmetrical stenosis of the oesophageal lumen 4 cm above the cardia. Endoscopy demonstrated a semilunar. pliable, opaque and partially translucent membrane which narrowed the oesophageal lumen. It was easily torn and removed by a biopsy forceps. Histological examination of the tissue revealed squamous epithelium of the oesophagus on both sides of the membrane with normal submucosa, thus confirming the diagnosis of a lower oesophageal web.


      
        
Zusammenfassung

        
Es wird der Fall eines 51jährigen Patienten beschrieben, der unter Schluckbeschwerden auf Grund einer Membran des unteren Ösophagus litt. Die Diagnose wurde bei einer Röntgenuntersuchung vermutet, die eine asymmetrische Einengung des Ösophaguslumens 4 cm oberhalb der Kardia erkennen ließ. Bei der Endoskopie fand sich eine halbmondförmige, elastische, hellfarbene und halb durchscheinende Membran, die das Ösophaguslumen teilweise verschloß. Sie ließ sich leicht mit einer Biopsiezange entfernen. Die histologische Untersuchung zeigte ein normales Plattenepithel des Ösophagus auf beiden Seiten einer unauffälligen (sporenartigen) Submukosa und bestätigte damit die Diagnose einer Membran des unteren Ösophagus.


      

Key-Words

Oesophageal web - oesophagoscopy - biopsy - endoscopic therapy
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